
Geachte Gedeputeerden, commissieleden, voorzitter, 
  
Mijn naam is Dirk Groot, ik ben 49 jaar, geboren en getogen in Purmerend, en ben ook bekend als de 
Zwerfinator. Ik raap zwerfafval op, ik doe onderzoek naar zwerfafval en geef gastlessen en lezingen 
over zwerfafval en plastic soep. 
 
In het voorstel wordt gesproken over plastic dat in zee terecht komt en dat het daar een gevaar 
vormt voor dier, natuur en mens. We hoeven daarvoor echter niet naar zee, ook onze Noord-
Hollandse dieren hebben er gewoon last van. 
 
Daarnaast begint de plastic soep ook niet pas in zee, die is overal te vinden waar water is, zoals ook 
bijvoorbeeld in Noord Holland waar we veel water hebben. 
 

 
 
Gelukkig zijn er steeds meer vrijwillige zwerfafvalrapers. Ook in Noord-Holland. Zwerfafvalrapers zijn 
een apart slag dat niet wacht op overheden die schoonmaakacties organiseren. Vaak is men juist 
begonnen omdat men vond dat de gemeente of andere overheid te weinig doet. Gelukkig krijgen we 
steeds meer ondersteuning en waardering, en daar mag de provincie ook best aan meedoen wat mij 
betreft. Mijn advies: Ondersteun en stimuleer en laat waardering blijken, maar ga mensen niet 
oproepen op te ruimen of zelf teveel het voortouw nemen. Laat dat bij de inwoners die gedreven 
zijn. Die stimuleren vanzelf weer anderen. 
 
In het voorstel wordt gevraagd het schoonheids- of kwaliteitsniveau naar A te brengen. Ik zeg: doen, 
alhoewel ook niveau A eigenlijk niets zegt over de hoeveelheid zwerfafval die ergens ligt. De 
meetmethode die wordt gebruikt inventariseert slechts hoe de omgeving eruit ziet, niet hoeveel 
zwerfafval ergens daadwerkelijk ligt 
 
  



Een voorbeeld: het lijkt schoon (Niveau A). Maar toch haalde ik deze hoeveelheid zwerfafval hier nog 
uit de bermen. 
 

 
 
Zelfs niveau A geeft dus geen garantie over de daadwerkelijke hoeveelheid zwerfafval. 
 
Om dit aan te tonen ben ik ruim twee jaar geleden begonnen met gedetailleerd 
zwerfafvalonderzoek. Ik leg alles wat ik opraap vast met een app, Litterati en breng het zo in beeld. Ik 
doe dit niet alleen, dit gebeurt wereldwijd. En ook in Noord Holland, we zijn zelfs een van de 
koplopers. 
  

 
 
We leggen vast waar iets ligt voegen gegevens toe over bijvoorbeeld soort en grondstof en 
verzamelen zo data om nieuwe manieren te vinden om het probleem op te lossen. 
 
De provincie zegt Nee tegen het voorstel om extra te schouwen om zo pijnpunten te identificeren. En 
dat terwijl gemeentes dit juist wel steeds vaker doen. Ik heb zelf inmiddels gedetailleerd 
zwerfafvalonderzoek gedaan voor zeven gemeentes in Noord-Holland. Hier een voorbeeld van een 
onderzoek waarbij de meer vervuilde gedeelten (rood) duidelijk zijn te onderscheiden van de schone 
gedeelten (groen) 
 
  



 
 
 
Er kan op allerlei manieren informatie over zwerfafval worden verzameld op deze manier. Met de 
resultaten van de onderzoeken wordt niet alleen gekeken waar de pijnpunten zijn, maar ook wordt 
er gekeken naar gerichte oplossing zoals bijplaatsen of verplaatsen van prullenbakken, er wordt 
samenwerking gezocht met scholen en clubs om specifieke probleemgebieden gezamenlijk te 
onderhouden, er wordt gekeken of de schoonmaakschema’s kunnen worden aangepast, gemeenten 
gaan met de verzamelde informatie in gesprek met inwoners en bedrijven om naar oplossingen te 
zoeken en de gegevens worden zelfs gebruikt in lessen over zwerfafval en plastic soep zodat de 
leerlingen zelf oplossingen kunnen zoeken voor het zwerfafvalprobleem in hun eigen omgeving. 
 
De provincie blijft hier dus erg achter met deze harde Nee. 
 
Als ik de antwoorden op het voorliggende voorstel zie, dan zie ik dat er vooral wordt gedacht in 
onmogelijkheden en getuigt het in mijn ogen van weinig ambitie. Ik hoop dat dit snel verandert en 
dat er niet alleen wordt gekeken naar langlopende afspraken die zijn gemaakt door andere instanties 
en die vaak weinig effectief zijn, maar dat er veel meer naar creatieve en vernieuwende oplossingen 
wordt gezocht zoals gemeenten ook doen. 
 
In de plannen van de Europese unie wordt gesteld dat de producenten van het zwerfafval in de 
toekomst op gaan draaien voor de kosten ervan. Ik zou u willen adviseren om hier op voor te 
sorteren en via de landelijke overheid te vragen welke financiële steun hiervoor te verwachten valt 
volgens de plannen van de EU en hier druk op te zetten. Tegelijkertijd is het dan logisch om het 
niveau wel naar A te verhogen of op z’n minst de ambitie uit te spreken dat de provincie dat in 
bijvoorbeeld 2022 gehaald wil hebben. Want als we dezelfde lage standaards houden en op dezelfde 
manier tegen de materie aan blijven kijken als we nu doen, dan hebben we straks per saldo – zelfs als 
de industrie hetallemaal betaalt - niets van het probleem opgelost en dan zijn alle mooie woorden en 
plannen mijns inziens niet meer dan een wassen neus. 
 
Dank u wel voor uw aandacht 
 
Dirk Groot 


